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SAMHÄLLSUTVECKLINGSKONTORET 
Utredare 
Kasper Martinell 

STADSBYGGNADSNÄMNDEN 
2024-12-10 

Svar på motion: Kartlägg värdefulla markmiljöer 

Förslag till beslut 

Stadsbyggnadsnämnden föreslår fullmäktige besluta 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen, Kartlägg värdefulla markmiljöer, 
inte föranleder några ytterligare åtgärder. 

Sammanfattning 

Elisabeth Johansson (S) har i en motion till kommunfullmäktige den 17 juni 2024 
föreslagit att Täby kommun ska kartlägga kolförrådet för att identifiera såväl 
kolsänkor, som kolkällor i skog och mark. 

I kommunens målsättning att bevara en hållbar naturmiljö, där halva Täby ska 
vara grönt, betonas vikten av att stärka den gröna infrastrukturen. Täby har flera 
styrdokument som belyser vikten av kolinlagring, däribland översiktsplanen, 
grönplanen, skogsvårdplanen och klimatstrategin, som säkerställer att 
kolinlagring kontinuerligt beaktas i kommunens utvecklingsplaner. 

Biologisk mångfald är en grundförutsättning för ekosystemens långsiktiga 
kapacitet att leverera ekosystemtjänster. Klimatstrategin belyser därför biologisk 
mångfald som ett fokusområde för kommunen. I samband med Täbys 
översiktsplan genomfördes en kartläggning av kommunens ekosystemtjänster. 
Genom att värna om den biologiska mångfalden, bevarar kommunen 
ekosystemtjänsternas kapacitet att bidra till ett hållbart klimat.  

Med bakgrund av ovanstående föreslås att motionen inte föranleder några 
ytterligare åtgärder. 
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Ärendet 

Elisabeth Johansson (S) har i en motion till kommunfullmäktige den 17 juni 2024 
föreslagit att Täby kommun ska kartlägga kolförrådet för att identifiera såväl 
kolsänkor, som kolkällor i skog och mark.  

Motionären menar att utöver arbetet med att minska utsläppen av koldioxid från 
fossila bränslen bör också möjligheten att binda kol med hjälp av naturen tas vara 
på. I Täby kommun finns det naturmarker som lagrar koldioxid likväl som det 
finns naturmarker som bidrar till ökade utsläpp. Genom att öka andelen 
grönytor, öka tillväxten hos befintlig vegetation och återväta torrlagda våtmarker 
går det att minska Täbys klimatpåverkan. Ökad kunskap om Täbys markområden 
kan därmed enligt motionären hjälpa värna om dessa viktiga miljöer. 

I kommunens målsättning att bevara en hållbar naturmiljö, där halva Täby ska 
vara grönt, betonas vikten av att stärka den gröna infrastrukturen. Täbys 
grönområden gör det attraktivt att bo och arbeta i kommunen. Att bevara och 
utveckla kommunens gröna infrastruktur är en viktig del av arbetet med 
kommunens planering och utveckling. I dagsläget har Täby kommun flera 
styrdokument där vikten av kolsänkor och kolinlagring berörs. Översiktsplanen 
är det övergripande styrdokumentet, grönplanen ger riktning för arbetet med 
kommunens gröna infrastruktur, skogsvårdplanen vägleder i arbetet med skötsel 
och utveckling av Täbys skogar, och klimatstrategin belyser vikten av att minska 
kommunens utsläpp och öka land- och vattenområdenas möjlighet att binda 
koldioxid. Dessa dokument säkerställer att kolinlagring kontinuerligt beaktas i 
kommunens utvecklingsplaner. 

Det finns olika kategorier av ekosystemtjänster som bidrar till välfärd och 
livskvalité. Reglerande ekosystemtjänster är en av dessa, vilket innefattar 
kolinlagring. Biologisk mångfald är en grundförutsättning för ekosystemens 
långsiktiga kapacitet att leverera ekosystemtjänster. Klimatstrategin belyser 
därför biologisk mångfald som ett fokusområde för kommunen. I samband med 
Täbys översiktsplan genomfördes en kartläggning av kommunens 
ekosystemtjänster. Genom att värna om den biologiska mångfalden, bevarar 
kommunen ekosystemtjänsternas kapacitet att bidra till ett hållbart klimat. 

Med bakgrund av ovanstående anses det inte föreligga något behov för ytterligare 
kartläggning av kommunens markmiljöer. 
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Ekonomiska överväganden 

Beslutet medför inga ekonomiska konsekvenser för kommunen.  

Jenny Gibson 
Samhällsutvecklingschef 

Andreas Totschnig 
Avdelningschef Plan och exploatering 

Bilagor 

- Motion- Kartlägg värdefulla markmiljöer, daterad den 17 juni 2024.  

Expedieras 

Kommunstyrelsen 

Utredare Kasper Martinell 
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